

Die Universität Trier betreibt gesellschaftlich relevante Forschung und Lehre am Puls der Zeit: mit einem starken Fokus auf Digitalisierung, Interdisziplinarität und Diversität. Der Mensch und seine Beziehung zu Gesellschaft, Recht, Wirtschaft und Umwelt stehen dabei im Mittelpunkt. Mit über 10.000 Studierenden und rund 2.000 Beschäftigten gehört die Universität Trier zu den größten Arbeitgebern in der europäischen Grenzregion Trier. Kurze Wege auf einem grünen Campus, ein lebendiges akademisches Leben und eine aufgeschlossene Arbeitskultur bieten viele Möglichkeiten, Dinge zu bewegen.

Im Fachbereich IV ist im Fach Betriebswirtschaftslehre an der **Professur für Unternehmensfinanzierung und Kapitalmärkte (Prof. Dr. Axel Adam-Müller)** zum **nächstmöglichen Zeitpunkt** folgende Stelle zu besetzen:

Wissenschaftliche*r Mitarbeiter*in (m/w/d)

(E 13 TV-L, 100%, befristet zur Qualifikation (Promotion) nach WissZeitVG für die Dauer von drei Jahren. Eine Verlängerung um bis zu drei weitere Jahre kommt unter Berücksichtigung der Regelungen des WissZeitVG ggf. in Betracht.)

Diese Aufgaben erwarten Sie:

- Forschung im Bereich Corporate Finance
 - eigenständige Durchführung von Forschungsarbeiten, z.B. in den Gebieten Sustainable Finance, Corporate Risk Management oder Private Credit
 - Erstellung wissenschaftlicher Publikationen und Berichte
 - Präsentation von Forschungsergebnissen auf Konferenzen/Workshops
- Lehre im Bereich Corporate Finance
 - Unterstützung bei der Konzeption und Durchführung von Lehrveranstaltungen in Bachelor- und Masterstudiengängen
 - Betreuung von Studierenden, u.a. bei Abschlussarbeiten
- Unterstützung bei administrativen Aufgaben der Professur

Das erwarten wir von Ihnen:

- mit überdurchschnittlichem Erfolg abgeschlossenes wissenschaftliches Hochschulstudium (Master oder vergleichbar) in:
 - Betriebs- oder Volkswirtschaftslehre
 - Mathematik, Wirtschaftsmathematik, Statistik
 - einem ähnlichen Studiengang mit wirtschaftswissenschaftlicher Ausrichtung
- Interesse an Forschung und Lehre im Bereich Corporate Finance
- erste Erfahrungen im Bereich der quantitativen Forschung
- sehr gute Englischkenntnisse in Wort und Schrift
- Eigenverantwortlichkeit, Engagement, Flexibilität, Teamfähigkeit, Kommunikations- und Durchsetzungsvermögen
- Die Einstellungsvoraussetzungen ergeben sich aus § 57 Abs. 2 und 3 HochSchG.

Unser Angebot:

Wir bieten eine vielseitige und verantwortungsvolle Tätigkeit in einer anwendungsorientierten Wissenschaft auf einem grünen, internationalen Campus mit guter Anbindung in die Region sowie

- flexible Arbeitszeitmodelle
- umfangreiches Fortbildungsangebot
- internationales, universitäres Arbeitsumfeld
- familiengerechte Hochschule mit Ferienbetreuungsangeboten
- Nutzung einer großen Universitätsbibliothek
- Vergünstigungen bei Hochschulsport und Mensa
- Jahressonderzahlung nach Tarifvertrag
- corporate benefits

Die Stelle ist teilzeitgeeignet. Die Universität Trier ist bestrebt, die Zahl ihrer Mitarbeiterinnen zu erhöhen und fordert Frauen nachdrücklich zu einer Bewerbung auf. Schwerbehinderte und ihnen nach § 2 Abs. 3 SGB IX gleichgestellte Menschen werden bei entsprechender Eignung bevorzugt berücksichtigt (bitte Nachweis beifügen).

Wir bitten, Bewerbungsunterlagen nicht in Mappen oder Hüllen und auch nur als unbeglaubigte Kopien vorzulegen, da die Unterlagen nicht zurückgesandt, sondern datenschutzgerecht vernichtet werden. Näheres zur Verarbeitung Ihrer personenbezogenen Daten entnehmen Sie bitte den Datenschutzhinweisen für Bewerbungsverfahren nach Artikel 13 DSGVO auf unserer Homepage.

Bitte bewerben Sie sich **bis zum 31.08.2026** und senden Sie uns die üblichen Unterlagen (Anschreiben, Lebenslauf, Zeugnisse usw.) in Form eines einzigen pdf-Dokuments per E-Mail an **finance@uni-trier.de**.

Bei Fragen wenden Sie sich bitte an Prof. Dr. Axel Adam-Müller, adam-mueller@uni-trier.de.

Trier University conducts socially relevant research and teaching at the forefront of contemporary developments, with a strong focus on digitalisation, interdisciplinarity and diversity. At the heart of its activities lies the individual and their relationship with society, law, business and the environment. With more than 10,000 students and around 2,000 members of staff, Trier University is one of the largest employers in the European border region surrounding Trier. Short distances across a green campus, a vibrant academic community and an open and supportive working culture provide numerous opportunities to make a meaningful impact.

Within **Faculty IV**, in the department of **Business Administration**, the chair of **Corporate Finance and Capital Markets (Professor Axel Adam-Müller)** invites applications for the following position, to be filled as soon as possible:

Postdoc (m/f/d)

Salary Scale E 13 TV-L, full-time (100%). The position is fixed-term for three years and is intended to support postdoc studies (habilitation or equivalent research achievements) in accordance with the German Academic Fixed-Term Contract Act (WissZeitVG).

Your responsibilities

- Research in Corporate Finance
 - Conducting independent research, for example in the areas of Sustainable Finance, Corporate Risk Management or Private Credit
 - Preparing academic publications and research reports
 - Presenting research findings at conferences and workshops
- Teaching in Corporate Finance
 - Assisting with the design and delivery of teaching activities in undergraduate and postgraduate programmes
 - Supervising and supporting students with undergraduate and postgraduate thesis projects
- Administrative Duties
 - Supporting the administrative activities of the chair

What We Expect

- Master's degree (or equivalent) completed with excellent results in one of the following disciplines:
 - Business Administration or Economics
 - Mathematics, Financial Mathematics or Statistics or
 - a related discipline with a strong business or economics focus
- PhD/doctoral degree in a relevant field
- Strong interest in research and teaching in the field of corporate finance
- Experience in quantitative research methods
- Excellent written and spoken English
- The ability to work independently, together with a high level of commitment, flexibility, teamwork, communication and organisational skills
- Eligibility for appointment in accordance with Section 57 (2) and (3) of the Rhineland-Palatinate Higher Education Act (HochSchG)

What We Offer

We offer a varied and responsible role in an applied academic environment on a green and international campus with excellent regional transport connections, together with:

- Flexible working arrangements
- A comprehensive programme of professional development opportunities
- An international university environment
- Family-friendly policies, including holiday childcare provision
- Access to a large university library
- Discounts on university sports facilities and campus catering services
- Annual special payment in accordance with the collective agreement
- Corporate benefits and employee discount schemes

The position is suitable for part-time working arrangements. Trier University is committed to increasing the number of female employees and strongly encourages women to apply. Severely disabled persons and persons treated as such under Section 2 (3) of SGB IX will be given preferential consideration where qualifications and suitability are otherwise equal (please provide appropriate documentation).

Please do not submit application documents in folders or presentation covers and submit only uncertified copies. Application materials will not be returned and will instead be destroyed in accordance with data protection regulations. Further information regarding the processing of personal data can be found in the University's privacy notice for recruitment procedures pursuant to Article 13 GDPR on our website.

How to Apply

Applications should be sent by email as a single PDF document and should include the usual documents (cover letter, curriculum vitae, academic transcripts and certificates, etc.). Please send your application to **finance@uni-trier.de** no later than **31 August 2026**.

Contact for enquiries: Prof. Dr. Axel Adam-Müller, adam-mueller@uni-trier.de